
Velký skandál v Německu: Nemocnice
účtovaly covidové příplatky, aniž by kdy měly
pacienta s covidem
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NĚMECKO: Covid byl pro mnohé nemocnice vítaným byznysem. Také u nás se ukázalo, že ceny za
„covidová“ lůžka byly značně přemrštěné, ostatně, jako kdekoli jinde v západním světě. Podobná
zjištění totiž přichází z celé Evropy, ale i USA.

Německem ovšem nyní zmítá skandál obřích rozměrů. Informace již přinesla všechna alternativní
média, ale dokonce i mainstream. Opět se ukazuje, jak se někdo dokázal na covidu parádně
napakovat. Pak se nelze divit, že se snažili různé nouzové stavy a restrikce udržovat co nejdéle. Jen
by mne zajímalo, zda v něčem podobném jede jen Německo…

V souvislosti s koronakrizí vybrala řada německých nemocnic peníze na podvodných základech. V
sázce jsou miliony eur.

Německé nemocnice údajně podváděly během koronakrize, aby vybraly miliony na lůžka intenzivní
péče. V první vlně pandemie obdržely všechny nemocnice v Německu paušální sazbu za nemocniční
lůžka, která nemocnice ponechaly zdarma pro léčbu pacientů s Covid-19.

Jako klíčové opatření bylo dohodnuto, že budou pokračovat kompenzační platby za ztrátu příjmů,
které vypršely na konci září loňského roku. Federální státy pak určily nemocnice, které obdržely
kompenzační platby za nemocniční lůžka, která byla prázdná kvůli odloženým zákrokům.

K podvodům údajně došlo také v souvislosti s finančními prostředky na nová lůžka intenzivní péče.
Skupina právníků, státních zástupců a soudců podala trestní oznámení proti dvěma velkým
německým nemocnicím v oblasti Sárska.

V současné druhé vlně  mohou dostávat náhrady pouze nemocnice, které nabízejí nouzovou péči a
nacházejí se v regionu s vysokým výskytem infekce. To bylo určeno místními orgány.

Od konce listopadu 2020 mohly německé kliniky získat finanční prostředky, pokud byl údaj o výskytu
Covidu více než 70 pacientů. Tímto způsobem by nemocnice s 600 lůžky mohla například vybrat až
50 000 eur denně.

Právníci uvedli: „Trestní oznámení zdůrazňuje, jak tyto instituce ekonomicky těžily z koronakrize
způsobem, který je relevantní podle trestního práva.“

Peníze byly zaplaceny za všechna volná lůžka v nemocnici, nejen za lůžka intenzivní péče. Loni v
červnu Tagesschau oznámil, že „všechny druhy nemocnic obdržely velké částky peněz jako retenční
poplatky“. Mezi nimi byly i specializované nemocnice, jako jsou čistě oční kliniky, které  nikdy
neléčily žádného covidového pacienta.

Německý deník dále napsal: „Nemocnice s 600 lůžky by tímto způsobem mohla snadno vybrat 50 000
eur denně.“ V poslední době, podle Ústřední asociace statutárních zdravotních pojišťoven, každá
druhá nemocnice, přesně 977 klinik, obdržela peníze prostřednictvím těchto paušálních sazeb.

Jen v případě dvou nemocnic, proti nimž byla nyní podána trestní obvinění, je to podle právníků
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částka 18 milionů eur. Stížnost dále uvádí, že jsou v tom zainteresovány nejen kliniky: „Pouze ve
spolupráci s DIVI, RKI a BMG mohlo dojít k přidělování finančních prostředků, prakticky na výzvu
klinik.“

Právníci předpokládají, že možnost podvodného jednání ze strany klinik zde byla akceptována se
zřejmou tajnou dohodou s uvedenými institucemi.

Právníci, kteří podali trestní oznámení proti klinikám v Saarbrückenu, předpokládají, že dva
nahlášené případy jsou jen špičkou ledovce. „Fakta případu by měla být zveřejněna, protože kliniky,
kterých se to týká, jsou pouze dvě z asi 100 klinik, které jednaly stejným způsobem,“ uvedli právníci.

Obávají se, že celková částka by mohla přesáhnout miliardu eur. Pověřené státní zastupitelství
nechtělo poskytnout žádné informace o stavu vyšetřování. Státní zástupce Dominik Degel řekl
Berliner Zeitung v odpovědi na otázku, že „z důvodů procesní ochrany nemohou být v současné době
poskytnuty žádné informace“.

Státní zastupitelství v Braunschweigu mezitím potvrdilo, že zahájilo vyšetřování pro podezření z
dotačního podvodu.
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